

Imagining the Rural Future: Adaptation of a Mountain Village for New Challenges

畅想乡村未来：新挑战下的村庄适应性改造

Time: Nov 1st - 4th 2018

Venue: Jukou County, Yanping District, Nanping City, Fujian Province

地点：福建省南平市延平区巨口乡

Background

This joint design workshop will explore the future of rural heritage in China. Focusing on the mountainous area of Fujian, the workshop will imagine and develop research-led design strategies for the future adaptation and development of small villages and their surroundings. Jukou County of Fujian Province is National Ecological County with diversified cultural heritage and protected built environment.

The workshop will coincide with the CHINA Yanping Art Harvest (2018-Nov-03 -2019-Feb-03). The Yanping Art Harvest aims for the revitalisation of rural villages with art and design projects and interventions. Considering this background, this workshop will research on a better understanding of the local environment, and propose sustainable design strategies in the village context. Students from senior levels (2014-Master) are invited to join the workshop and to develop concepts for architectural interventions, public art installations and regeneration strategies to revitalise the built environment within its rural landscape.

Teaching and learning approach:

- Preparation lecture + Field Visit+ Seminar + Design Charrette and Tutorial
- Tutors



Dr. Ying Dong

Architectural Historian and Conservation Architect
建筑历史学家，历史建筑保护方向建筑师



Dr. Claudia Westermann

Artist and Architect, licensed with the German Chamber of Architects.
艺术家，德国建筑师协会会员兼建筑师



Dr. Christie Wolf

Architect & Urban Designer and Planner
建筑师，城市规划师，规划师



Richard Hay

Architect, Planner and Interior Designer
建筑师，规划师，室内设计师

Expected Outcomes

- Design Proposals + Exhibition + News Media Report
- Proposals will be considered by the county for realization at a future stage

Capacity

• 15 JXTLU Students + 5 External Students

Cost:

- Free for JXTLU registered students.
- 1600 RMB for external students (includes everything needed during the workshop, accommodation and meals and internal transportation in site). External students need to take care of their travel to the Nearest Railway station (Gutan Bei (古田北) next to workshop site. Alternatively, external students could book the travel from Suzhou to Gutan Bei with JXTLU for an additional 800 RMB.

How to Participate:

- Deadline: 5 PM, Oct. 10th 2018
- Please send your Portfolio, CV, and 100 words motivation letter (in PDF format, 5 MB) to Architecture@jxlu.edu.cn.

Agenda

Day 1 Arrival at Jukou County

- First site visit
- Introduction lecture
- Brainstorming

Day 2 Whole area villages visit

- Brainstorming Conceptual Design
- Pick-up, tutorial and design development

Day 3 Tutorial and design development

- Design development and outcome production

Day 4 Presentation and onsite exhibition

- Yanping Art Harvest workshop
- Return to Suzhou

背景

本次跨学科国际设计工作坊将探索中国乡村遗产的未来。聚焦于福建省的山村地区，将以研究为导向设计策略，针对小型村庄及其周边乡村发展，巨口乡作为国家生态村庄，有着丰富的文化遗产和受保护的建成环境。

工作坊将与中国延平艺术节（2018年11月3日至2019年2月3日）同时开展。延平艺术节艺术设计作品征集旨在激发乡村活力。在此背景下，工作坊将当地的建筑环境和历史文化有更好的理解，并且在乡村文脉下提供可持续发展的设计策略。本次工作坊主要邀请高年级学生（大三、大四或研究生），进行建筑改造和公共艺术装置的创新设计，让建筑在乡村景观中再次发光。

教学方法：

- 预备讲座+实地考察+研讨会+设计专家研讨会和辅导
- 工作坊导师

预期成果：

- 设计倡议+展览+媒体发布
- 方案将有望纳入未来规划发展的考虑中

人数

• 15名高校本科学生+5名非中国留学生

费用

- 非文科类请在报名免费
- 非中国学生每位1600元（包括工作餐所有费用；在坊的食宿及乡村之间的交通费）；非中国学生需自理到工作坊最近的火车站（古田北站）的交通，另外也可通过英文邮件请大学老师从苏州到古田北站的高铁，并免费约800元。

如何报名

- 截止日期：2018年10月10日下午5点。
- 请发送您的作品集，简历以及100字英文申请书。您想要参加工作坊的理由（PDF格式，不超过5MB）到 Architecture@jxlu.edu.cn。

日程概览

Day1 抵达巨口

- 第一次现场考察
- 介绍性讲座
- 头脑风暴

Day2 全村村庄考察

- 头脑风暴，概念设计
- 讨论，设计辅导，设计发展

Day3 设计辅导

- 设计主题，成果呈现

Day4 成果展示

- 参加延平艺术节
- 返苏